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Bij de start van het project De knop om waren 
we al overtuigd dat een belangrijke ingang 
naar het gezin de basisscholen zijn. Het doel is 
vanuit het onderwijs en kinderen gesprekken 
over duurzame energie aan de keukentafel 
krijgen. In de laatste en 4de ronde van dit 
stookseizoen voor De knop om in Gendt, 
was het zover en konden we aan de slag met 
energielessen op de Tichelaar.

Op 16 en 19 maart waren we te gast in drie 
enthousiaste klassen met als extra versterking 
onze burgemeester Marianne Schuurmans.

De tips die de bewoners uit de Molenwijk-
Dries met ons deelden hebben we besproken 
met de kinderen. Hoeveel Watt verbruikt een 
Ipad of föhn? En waarom is de lamp op de wc 
op school aan als er niemand op zit? De lichten 

in de koffiekamer zijn aan en er zit geen juf of 
meester…? Ook op school kan de knop om 
kwamen we samen achter!

“Korter douchen is goed voor de dieren” 

Om water op te warmen wordt heel veel 
energie verbruikt, en hierdoor veel CO2 
uitgestoten. Met name korter douchen is 
een grote winst voor het milieu! De kinderen 
hebben prachtige etiketten gemaakt voor op 
een douchefles. Ze ontvangen de echte flessen 
thuis met hun zelf gemaakte etiket erop. Zo 
worden ouders, broertjes en zusjes eraan 
herinnerd dat korter douchen beter is voor de 
aarde, natuur en de dieren. 

Hoe lang douchen we eigenlijk?
In Nederland douchen we gemiddeld 9 

minuten en dat 
kan best wat 
korter, 5 minuten 
is lang genoeg. 
Met een gezin 
van 4 personen 
kun je zo’n € 220,- 
besparen door 4 
minuten per dag 
korter te douchen. 
De kinderen waren 
eerst thuis op 
onderzoek geweest naar de douchetijden van 
gezinsleden en deelden dit tijdens de les. Na 
een mooi filmpje over water- en gasbesparing 
gingen de kinderen aan de slag met hun eigen 
etiket. Op de etiketten kwamen kleurrijke 
tekeningen aangevuld met een heldere 
boodschap zoals: ‘Stoppen met douchen voor 
de natuur!’ of ‘Ga korter douchen dat is goed 
voor de dieren!’. 

Bespaarteam Tichelaar
Ook de leerkrachten van de Tichelaar waren 
hartstikke enthousiast en ook benieuwd wat 
ze thuis zelf kunnen besparen. Zij vormen 
samen een team en doen mee aan het 
besparingsprogramma van De knop om. Zo is 
onze duurzame cirkel rond.  <

Lingewaard Energie zegt ja tegen Gelders Energie akkoord

Coöperatie Lingewaard Energie heeft op 17 maart 2015 het Gelders Energieakkoord ondertekend. 

Zo’n 100 Gelders partijen tekende het energieakkoord waarin een pakket 
maatregelen is opgenomen om de provincie te verduurzamen. Ook de 
gemeente Lingewaard heeft het akkoord ondertekend. 
Daarmee bevestigen en versterken deze partijen de afspraken gemaakt in 
het landelijke energieakkoord en leggen de basis voor een gezamenlijke, 
ambitieuze en krachtige invulling daarvan voor de provincie Gelderland.
De samenvatting van het Akkoord heeft als titel meegekregen “Verbreden, 
verdiepen en verspreiden”. Als het gaat om duurzaamheid is Gelderland een van de meest actieve provincies. 

De volledige tekst en ook een samenvatting van het Gelders Energieakkoord zijn te vinden op: 
www.klimaatverbond.nl/nieuws.   <

Met kinderen “De knop om”!
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Vooraankondiging     
2e algemene ledenvergadering

Op 2 juni 2015 zal onze volgende algemene ledenvergadering zijn.
Naast de ALV zullen we een deel van deze avond reserveren voor een 
duurzaam en informatief thema. Ideeën voor de invulling van het 
informatieve deel van deze avond zijn van harte welkom en kunt u per 
mail toesturen aan info@lingewaardenergie.nl.
Een uitnodiging met definitieve datum, tijd en plaats voor deze avond 
volgt in mei.  <

Reinier van den Berg inspireert deelnemers 
Lingewaardse Energietop

Woensdag 25 februari hield Linge-
waard Energie de Lingewaardse Ener-
gietop. 
Meer dan 50 genodigden uit de lokale 
politiek, woningcorporaties, stichtin-
gen en bedrijven op het gebied van 
duurzame energie kwamen naar de 
Valom in Huissen. 

De gastspreker voor de avond was 
Reinier van den Berg (Meteo Con-
sult). Als weerman en expert op het 

gebied van klimaatverandering wist hij het publiek duidelijk te maken 
wat de desastreuze gevolgen zijn van deze klimaatverandering. 
Na de pauze werd het programma voortgezet met een interactieve sessie 
onder leiding van Astrid van de Laar. In groepen werd daarbij geprobeerd 
om een beeld te krijgen van het gezamenlijk doel in Lingewaard ten aan-
zien van duurzaamheid. Daarna werd gekeken wat nodig is om dit doel te 
bereiken en wat daarin de rol van bewoners, de bedrijven, de gemeente 
en van Lingewaard Energie moet zijn. 

Resultaat van de sessies was een groot aantal tips voor de betrokken 
partijen, om te komen tot een effectiever duurzaamheidsbeleid! 
Het verslag van de avond is als bijlage bijgevoegd.  <

Even voorstellen

Ik ben Pim Südmeier. Ik ben geboren in Oss 
(1970), heb twee zoons van 8 en 10 en een 
partner, Sandra Polman. Ik heb bedrijfskunde 
gestudeerd in Nijmegen en via mijn schoon-
ouders, acht jaar geleden in Bemmel terecht 
gekomen. Zij tipte ons over een oude mees-
terswoning aan het Oude Kerkhof, die we 
grondig hebben verbouwd en waar we nu al 
weer 8 jaar met veel plezier wonen. 

In dat zelfde jaar heb ik mijn eigen adviesbu-
reau opgericht samen met 2 partners met de 
naam Triaspect. Met inmiddels 12 mensen zijn wij een expertisecentrum 
voor incidentmanagement, risicomanagement en verbetermanagement in 
de zorg. Wij helpen organisaties in de zorg om hun veiligheid integraal te 
optimaliseren met behulp van ons advies, onze trainingen, boeken en digi-
tale meld- en verbetersystemen zoals TriasWeb en Pythia.  

Mijn “vlammetje” voor duurzaamheid is aangewakkerd door Al Gore, met 
zijn An Inconvenient Truth rondgang. Na het zien van dat verhaal vielen 
er een paar kwartjes bij mij. Natuurlijk dat het hard de verkeerde kant op 
gaat, maar ook dat er prima technische alternatieven zijn op dit moment 
om het tij te keren. En maatschappelijk, maar dan wel op kleine en coö-
peratieve schaal. Dit is altijd blijven hangen, totdat ik in Bemmel woonde 
en in een winter het water van de Waal tot op 50 cm onder de dijk stond 
nadat extreme sneeuwval was gaan smelten. Extreme sneeuwval als gevolg 
van klimatologische veranderingen. Ik heb toen met veel plezier de kano 
gepakt en ben de plas op gegaan. Maar ik begon me toen voor het eerst 
wel echt zorgen te maken over hoe we met onze kleine wereld omgaan. Ik 
ben daarna actief op zoek gegaan naar een coöperatie die aan de slag wil. 
In de breedte van duurzaamheid, opwekken en besparen, grote projecten 
en kleine.  

Lingewaard Energie past daar perfect bij. Een enthousiaste club mensen die 
niet alleen “lullen” maar ook flink poetsen. In de wijk, aan de koffietafel, 
maar ook tijdens de EnergieTop Lingewaard. Het geeft energie om daar 
een rol in te kunnen spelen en zo te zien dat duurzaamheid eigenlijk heel 
simpel is; gewoon duurzaam doen!  <

Voortgang drijvend zonnepark Lingewaard Energie

De voorbereidingen voor het plaatsen van 1500 drijvende zonnepanelen op het gietwaterbassin in Bergerden zijn in volle gang.
Nadat we in december een succesvolle eerste crowdfunding hebben gehouden is er in de maanden daarna hard gewerkt aan de definitieve business 
case, uitwerking van de “postcoderegeling” en een informatie memorandum. Momenteel zijn we de aanvraag voor de omgevingsvergunning aan het 
voorbereiden en zijn we in afwachting van de definitieve subsidie beschikking van de provincie Gelderland.
De verwachting is dat we na de zomer een aantal informatie avonden kunnen organiseren waarin we het plan in detail presenteren en geïnteresseer-
den definitief voor deelname aan het park kunnen inschrijven.

Tijdens de komende algemene ledenvergadering op 2 juni informeren we de aanwezige leden over de laatste ontwikkelingen rondom het zonnepark. 
Ook in onze volgende nieuwsbrief weer aandacht voor het drijvende zonnepark.

Als alles meezit gaat het eerste paneel begin 2016 te water. <


